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Més agradable no va poder ser 
el primer acte públic de Vicenç 
Alay com a ministre de Medi 
Ambient. I és que per unes ho-
res es va allunyar dels despat-
xos de Prat del Rull per gaudir 
de la natura al parc natural de 
Sorteny, on, acompanyat per 
membres de totes les corpora-
cions i dels cònsols d’Ordino, 
va celebrar el desè aniversari 
de l’emblemàtic parc. 

Alay, que va fer un parla-
ment just abans d’una camina-
da d’hora i mitja, es va mostrar 
molt positiu i a favor de la cre-
ació d’una federació de parcs 
naturals d’Andorra. Una idea 
que posa de manifest, al parer 
del ministre de Medi Ambient, 
la necessitat de tirar endavant 
accions conjuntes, ja que “do-
nen més bon resultat que les 
accions aïllades”.  

El nou ministre es va felicitar 

de la manera com la corporació 
ordinenca porta a terme la ges-
tió d’aquest parc i va destacar 
que la creació d’aquesta fede-
ració podria ser un gran pas 
per donar una imatge de país 
sostenible, ecològic i amb unes 
línies d’actuació clares. “Al seu 
dia va ser una decisió valenta i 
ara el parc natural de Sorteny 
s’ha convertit en la nineta dels 
ulls de tots els ordinencs i or-
dinenques”, va puntualitzar el 
ministre Alay.

Més enllà d’aquesta qüestió, 
la cònsol menor de la parrò-
quia, Consol Naudi, també va 
pronunciar un discurs per cele-
brar el naixement d’aquest parc 
natural. En aquest sentit, Nau-

di va ressaltar la gran riquesa 
amb què compta aquest indret, 
tant de flora com de fauna, i va 
recordar a la cinquantena d’as-
sistents que l’escoltaven que cal 
no oblidar que el parc natural 
de Sorteny és “un producte tu-

rístic per a un públic familiar”, 
que fa falta cuidar i millorar 
encara més de cara al futur. 

Més enllà de les declara-
cions oficials, cal comentar 
que en l’acte de celebració del 
desè aniversari de la creació 

d’aquest parc es va fer una ca-
minada d’una hora i mitja per 
un nou itinerari creat per a 
l’ocasió. Es tracta d’un circuit 
interpretatiu dedicat a les pa-
pallones on hi ha una ruta or-
nitològica, que a més disposa 

d’una senyalització de diverses 
zones humides. 

Jordi Dalmau i el biòleg Jordi 
Nicolau han creat per a aquesta 
temporada aquest nou circuit, 
al qual a més s’oferiran visites 
guiades, una proposta amb 
què pretenen convèncer més 
turistes interessats i, per tant, 
incrementar aquesta tempo-
rada d’estiu les visites al parc 
natural. 

més d’una trentena d’espècies
Segons van comentar Dalmau 
i Nicolau, actualment a la zona 
que ahir es va recórrer s’hi ha 
comptabilitzat unes trenta es-
pècies d’animals. De fet, alguns 
d’ells es van voler deixar veure 
en la caminada d’ahir, en què 
es va poder observar el pinsà 
comú, un roquerol i fins i tot 
una àliga daurada, gràcies als 
instruments de visió ampliada 
que portaven alguns dels tèc-
nics i membres de l’expedició. 

Pel que fa a les zones humi-
des catalogades, el tècnic Sergi 
Riba va comentar que se n’han 
observat unes 70 aproximada-
ment. A més, a la zona hi ha 
una trentena d’espècies dife-
rents d’ocells i una vintena de 
papallones diferents. Val a dir 
que, per no perdre’s cap detall 
i en cas que no estigui disponi-
ble el guia, s’han editat un petit 
llibret en què s’explica minuci-
osament tota la ruta i les espè-
cies que s’hi poden trobar. 

Pas endavant cap a la creació d’una 
federació de parcs naturals a Andorra
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El ministre de Medi Ambient recolza la iniciativa i manifesta l’afany de fer accions conjuntes 
tati masià

Vicenç alay va fer ahir el seu primer acte com a ministre del Govern de Bartumeu. 

Vicenç alay i susanna Vela comencen a treballar en 
el pla de gestió de la vall del madriu-perafita claror

Durant la trobada d’ahir a Sorteny, i aprofitant el 
marc de natura que l’envoltava, Vicenç Alay va 
parlar del pla de gestió de la vall del Madriu. En 
aquest sentit, el nou ministre de Medi Ambient 
va acordar amb la titular de la cartera de Cultura, 
Susanna Vela, que dilluns vinent mantindrien la 
primera reunió per desencallar de manera defini-
tiva aquesta qüestió, que fa més de tres anys que 
salta de despatx en despatx entre els comuns 
implicats i l’anterior Govern. 

Segons Alay, tan bon punt tinguin els ma-
terials es posaran en marxa per desencallar el 
tema d’aquesta vall, declarada Patrimoni de la 
Humanitat com a paisatge cultural. A més, Alay 

es reunirà amb els cònsols de les corporacions 
implicades per intentar posar en marxa el pla al 
més aviat possible. En aquest sentit, el ministre 
ha dit que començaran a prendre decisions i que 
“quan calgui una acció urgent, no esperarem i la 
prendrem”. 

D’altra banda, Alay va explicar  que ja va agafar 
el compromís amb els propietaris i les diferents 
parts implicades durant la precampanya i que la 
sensibilitat mediambiental del partit del qual for-
ma part marcarà una pauta. Finalment, Alay va 
dir que treballarà perquè tot “estigui a l’altura del 
que ha d’estar” i que també es compromet a so-
lucionar l’assumpte de la depuradora d’Anyós. 

Consol Naudi va indicar 
que el parc també 

suposa un gran reclam 
turístic

 Per aquest desè aniversari s’ha 
creat un circuit interpretatiu amb 
més de trenta espècies documenta-
des d’animals.

 S’espera que aquesta temporada 
d’estiu s’incrementin les visites al 
parc, gràcies en part a la nova oferta 
creada. 

 La creació d’una federació de 
parcs naturals serviria, segons Alay, 
per oferir una imatge de país soste-
nible, ecològica i consolidada. 


